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  PROTOKÓŁ  Nr XX/ 2008  
 

z przebiegu XX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zb ąszynku 
odbytej w dniu 24 kwietnia 2008 roku 

w sali konferencyjnej Urz ędu Miejskiego w Zb ąszynku  
 
 

Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  powitał radnych, Zastępcę Burmistrza Ewę Omelczuk, 
Skarbnika Gminy Anetę Nawracała, p.o. Sekretarza Barbarę Stasik oraz pozostałych 
przybyłych  i  otworzył obrady XX sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 13.00. 
Jednocześnie stwierdził, Ŝe na sali obecnych jest 14 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji /listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego 
protokołu/.  
 
 
Rada Miejska, poprzez aklamację, wyraziła zgodę na nagrywanie obrad sesji i Komisji na 
dyktafon do momentu uregulowania prawnego tej kwestii. 
 
Do pkt. 2.  
 

Wybór Sekretarza obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosił 
kandydaturę radnego Dariusza Drosika (wyraził zgodę) i zarządził głosowanie. 
- za pełnieniem przez radnego Dariusza Drosika funk cji Sekretarza obrad dzisiejszej 
sesji Rady - głosowało 14 radnych. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady stwierdził, Ŝe Sekretarzem obrad 
dzisiejszej sesji Rady został radny Dariusz Drosik.  
 
Do pkt.3.  

Przyjęcie porz ądku obrad 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przedstawił planowany porządek obrad.  
 
P o r z ą d e k   o b r a d :  
1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Informacja z realizacji celów operacyjnych strategii rozwoju gminy do 2010 
9. Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy Zbąszynek za 2007 rok 

a/. odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy za 2007 rok 
b/. wystąpienie przez Komisję Rewizyjną z wnioskiem do Rady Miejskiej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 
c/. odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze o przedłoŜonym sprawozdaniu z wykonania budŜetu za 2007 rok 
d/. odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Zbąszynka 

e/. dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy za 2007 rok 
f/. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 
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10.  Podjęcie uchwał 
a/.  w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok 
b/.  w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-długoterminowego w roku 2008 z 

przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego 
11. Odpowiedzi na interpelacje 
12. Oświadczenia i wolne wnioski 
13. Zakończenie obrad 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  wnioskowała o wprowadzenie w pkt. 10 dodatkowego 
projektu uchwały w sprawie nadania nazwy osiedla zabudowy wielorodzinnej; projekt 
uchwały wywołany został na wniosek developera, który rozpoczął juŜ budowę. 
- za wprowadzeniem powy Ŝszej zmiany do porz ądku obrad głosowano jednogło śnie. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur   zapytał czy są inne propozycje do porządku obrad. Ze 
względu na brak innych propozycji zarządził głosowanie. W wyniku głosowania przyjęto 
jednogłośnie następujący porządek obrad: 
 
P o r z ą d e k   o b r a d :  
1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Informacja z realizacji celów operacyjnych strategii rozwoju gminy do 2010 
9. Sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy Zbąszynek za 2007 rok 

a/. odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy za 2007 rok 
b/. wystąpienie przez Komisję Rewizyjną z wnioskiem do Rady Miejskiej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 
c/. odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze o przedłoŜonym sprawozdaniu z wykonania budŜetu za 2007 rok 
d/. odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Zbąszynka 

e/. dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy za 2007 rok 
f/. podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka 

10.  Podjęcie uchwał 
a/.  w sprawie zmian budŜetu gminy i w budŜecie gminy na 2008 rok 
b/.  w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego-długoterminowego w roku 2008 z 

przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego 
 c/. w sprawie nadania nazwy osiedla zabudowy wielorodzinnej 

11. Odpowiedzi na interpelacje 
12. Oświadczenia i wolne wnioski 
13. Zakończenie obrad 
 
Do pkt 4.  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 
Przewodnicz ący Rady  Jan Mazur poinformował radnych, Ŝe protokół przez czas trwania 
sesji będzie wyłoŜony do wglądu i jeŜeli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt.12 porządku 
obrad. 
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Do pkt. 5  
 

Informacja Przewodnicz ącego Rady o działaniach w okresie mi ędzysesyjnym 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym  /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
  

 
Do pkt.6  

Informacja z działalno ści Burmistrza w okresie mi ędzysesyjnym 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Omleczuk  przedstawiła informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym /informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/.  
Zastępca Burmistrza poinformowała równieŜ, Ŝe w uzupełnieniu do przedstawianego 
sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym dołączona została informacja z 
działalności referatów Urzędu Miejskiego w okresie międzysesyjnym /informacja z 
działalności referatów UM w okresie od 28 marca 2008 r. do 23 kwietnia 2008 r. - stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 
 
W wyniku braku zapytań do powyŜszego sprawozdania Przewodniczący Rady przeszedł do 
kolejnego punktu obrad. 
 
Do pkt.7  
 

Interpelacje i zapytania 
 

Radny Krzysztof Krzywak powrócił do tematu podwyŜek dla pracowników administracji i 
obsługi zatrudnionych w placówkach oświatowych. Radny zauwaŜył, Ŝe dochodzi do 
niesprawiedliwości społecznej, gdyŜ jednej grupie w oświacie moŜna było przyznać 
podwyŜkę, a o drugiej się zapomina. Radny poprosił o ostateczną decyzję w tej kwestii. 
Pan Zdzisław Nowak,  przedstawiciel prasy, zapytał ilu jest takich pracowników? 
Radny Krzysztof Krzywak  odpowiedział, Ŝe jest 13  takich pracowników. 
 
W temacie ulicy Kościelnej i jej utwardzenia Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  wystąpił o  
przedstawienie informacji dot. źródeł finansowania. Przewodniczący Rady podkreślił, Ŝe 
temat jest waŜny, poniewaŜ równiarka na krótki tylko okres czasu rozwiąŜe problem a 
niekorzystne warunki atmosferyczne spowodują powrót problemu. Przewodniczący Rady 
zaznaczył, Ŝe nie oczekuje odpowiedzi na dzisiejszej sesji. 

 
Do pkt.8  
 

Informacja z realizacji celów operacyjnych strategi i rozwoju gminy do 2010 
 

Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  przedstawiła informację z realizacji celów 
operacyjnych strategii rozwoju gminy do 2010 /informacja stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/.  
 
W trakcie przedstawiania informacji na salę obrad przybył radny Sylwester Budych, 
zwiększając tym samym liczbę obecnych radnych. Aktualna liczba radnych wyniosła 15. 
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Do pkt. 9  

Sprawozdanie z wykonania bud Ŝetu gminy Zb ąszynek za 2007 rok 
 
Skarbnik Aneta Nawracała  omówiła sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Zbąszynek 
za 2007 rok, z którym Komisje Stałe zapoznały się juŜ wcześniej na posiedzeniach Komisji 
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/. 
 
a/.  
Przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej Andrzej Budych  odczytał opinię Komisji Rewizyjnej o 
wykonaniu budŜetu Gminy za 2007 rok /opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu/. 
 
b/.  
Przewodnicz ący Komisji Rewizyjnej Andrzej Budych  odczytał pozytywny wniosek do 
Rady Miejskiej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka /wniosek stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/. 
 
c/.  
Skarbnik Aneta Nawracała  odczytała pozytywną opinię Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o przedłoŜonym sprawozdaniu z wykonania budŜetu 
za 2007 rok /opinia RIO stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/. 
 
d/.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  odczytał pozytywną opinię Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej dot. 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka /opinia RIO stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu/. 
 
e/.  
Przewodnicz ący Komisji Gospodarki i Bud Ŝetu Krzysztof Krzywak  zwrócił uwagę, Ŝe 
analizę budŜetu warto by było rozszerzyć o dynamikę dochodów i wydatków w latach 
2007,2006,2005,2004, a nie tylko rozpatrywać pod kątem wskaźników procentowych w 
stosunku do jego wykonania. Podkreślił fakt, Ŝe Burmistrz w 2007 roku pracował tylko na 
budŜecie własnych dochodów tj. ok. 15 mln zł. W ocenie Przewodniczącego Komisji rok 
2007 był dobrym i odpowiednim sygnałem do nauczenia się, Ŝe ze środków własnych nie da 
się Ŝyć w postaci rozwojowej, w związku z powyŜszym Przewodniczący Komisji 
zasygnalizował, Ŝe powinien to być równieŜ sygnał dla wszystkich jednostek budŜetowych 
podległych gminie, Ŝe bez środków z zewnątrz nie ma perspektyw rozwoju. Patrząc na 
analizę budŜetu w perspektywie wskaźnikowej, Przewodniczący Komisji stwierdził, Ŝe 
wskaźniki w porównaniu do lat poprzednich są podobne i osiągają ponad 90%, natomiast 
jeŜeli spojrzymy na kwoty to daje to juŜ inny obraz. Jak zauwaŜył Przewodniczący Komisji 
zaległości w 2006 i 2007 roku powielają się, ale moŜna dojrzeć działanie gospodarne mając 
na myśli większą ilość wystawionych tytułów wykonawczych. Podsumowując, 
Przewodniczący Komisji Krzysztof Krzywak Ŝyczył Burmistrzowi i grupie zarządzającej, by 
budŜet 2008 w kategorii dochodów i wydatków był bardziej optymistyczny, co niewątpliwie 
pomoŜe Radzie przy pracy nad nową strategią w 2010 roku. Jak stwierdził Przewodniczący 
Komisji, przy wypracowaniu systemu pozyskiwania środków poprzez włączenie w niego 
wszystkich samorządowców jest moŜliwy rozwój gminy. Podsumowując analizę wykonania 
budŜetu za 2007 rok Przewodniczący Komisji ocenił, Ŝe realia dzisiejszego budŜetu 
przedstawiają się następująco: bez aktywności w pozyskiwaniu środków zewnętrznych, bez 
zmian organizacyjnych w działalności w sferze  społecznej, bez przekształceń w gospodarce 
komunalnej, bez aktywności w ściąganiu naleŜności i bez braku aktywności lobbowania  
przedsiębiorczości, przy zaniechaniu pobudzenia aktywności społecznej przez organizacje 
pozarządowe nie jest moŜliwe dobre wypracowanie strategii na rok 2010. Na zakończenie 
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Ŝyczył Burmistrzowi, by dobierał pracowników, którzy będą aktywni w pozyskiwaniu środków 
zewnętrznych. 
  
Radny Wojciech Półtorak  w kontekście analizowanego sprawozdania zwrócił uwagę, Ŝe nie 
doszukał się w sprawozdaniu z wykonania budŜetu pozycji, która była zaplanowana na 2007 
rok dot. dotacji w wysokości 300 tys. z powodu klęski i suszy, która nawiedziła naszą gminę 
w 2006 roku. Jak zaznaczył radny, z tytułu umorzenia podatku były obiecane środki, które 
miały wpłynąć w 2007 roku. Co było przyczyną tego, Ŝe to nie wpłynęło? 
Zastępca Burmistrza Ewa Omleczuk  poinformowała, Ŝe wniosek o rekompensatę 
umorzonych wydatków z tytułu akcji susza był złoŜony w listopadzie 2006 roku, jednakŜe w 
trakcie okazało się, Ŝe formularze, na których składa się wniosek zmieniły się. Wnioski z 
Urzędu wysłano na starych drukach; były pisane do e-maile aby skorygować formularze, 
ostatni e-mail przyszedł 6 grudnia rano. Zastępca Burmistrza poinformowała, Ŝe e-mailami 
dysponujemy. Wniosek został odrzucony, gdyŜ nie spełniał wymogów formalnych. Jak 
wyjaśniła Zastępca Burmistrza e-maile, które były przysłane do naszego Urzędu nigdy nie 
trafiły do pracowników odpowiedzialnych merytorycznie za pisanie wniosków. Efektem tego 
było to, Ŝe nie otrzymaliśmy dotacji. 
Radny Andrzej Budych  zapytał, czy w tej sprawie zostało przeprowadzone „śledztwo” i czy 
wobec tej osoby, która zawiniła zostały wyciągnięte jakieś konsekwencje słuŜbowe? Ponadto 
zaznaczył, Ŝe od bieŜącego roku Komisja Rewizyjna będzie starała się podawać wszelkie 
wskaźniki do pierwszej uchwały budŜetowej, poniewaŜ sprawozdanie zostało napisane na 
podstawie wykonania do ostatnich zmian w budŜecie stąd jeŜeli porówna się wykonanie 
budŜetu do pierwszej uchwały budŜetowej na rok 2007 to te wskaźniki nie wyglądają aŜ tak 
rewelacyjnie. Plany były ambitne a wykonane zostało duŜo mniej. Ponadto podkreślił, Ŝe 
zauwaŜa potrzebę znalezienia przez grupę zarządzającą rozwiązań niekonwencjonalnych, 
które przyczyniłyby się do rozwoju gminy a nie oczekiwanie tylko na pomoc państwa. Jak 
podkreślił radny Andrzej Budych cały rozwój Zbąszynka polega na stworzeniu takich 
warunków, które przyczynią się do wzrostu liczby mieszkańców naszej gminy. Jak zauwaŜył 
radny, po analizie niektórych materiałów źródłowych podczas pracy w Komisji Rewizyjnej 
trzeba stwierdzić i dać pod rozwagę, Ŝe moŜna więcej.  
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  przyznała, Ŝe jest wiele racji w tym, co radny Andrzej 
Budych twierdzi, załoŜenia w budŜecie 2007 były duŜo ambitniejsze, dochody były określone 
na wyŜszym poziomie niŜ te, które pokazało sprawozdanie z wykonania budŜetu 2007, 
jednakŜe jak podkreśliła Zastępca Burmistrza naleŜałoby mieć na uwadze fakt, Ŝe duŜo 
środków było zaplanowanych z funduszy unijnych i wiele zadań wpisanych w Wieloletni 
Program Inwestycyjny, gdzie źródłem ich finansowania były głównie środki unijne. Zastępca 
Burmistrza zauwaŜyła, Ŝe biorąc pod uwagę zebrane doświadczenie w tym roku trzeba 
zaznaczyć, Ŝe nie moŜna liczyć na to, co jest obiecywane, bo np. po dzień dzisiejszy nie 
ogłoszono Ŝadnych konkursów na realizację zadań inwestycyjnych, za wyjątkiem  funduszu z 
Kapitału Ludzkiego, z którego udało się skorzystać.  
Odnośnie drugiej kwestii, tj. sprawy e-maili, które nie trafiły do pracownika, który 
merytorycznie zajmował się sprawą wniosków o rekompensatę Zastępca Burmistrza 
wyjaśniła, Ŝe trudno jest w tej sprawie się wypowiedzieć, gdyŜ 6 grudnia jeszcze tu nie 
pracowała, był to dzień w którym następowała zmiana na stanowisku Burmistrza. Jak 
poinformowała Zastępca Burmistrza byliśmy zdziwieni odpowiedzią negatywną na złoŜony 
wniosek  i przeprowadziliśmy dochodzenie; na komputerze nie udało się sprawdzić, co się 
stało z tymi e-mailami, gdyŜ komputery otrzymaliśmy wyczyszczone, bez wcześniejszych  
danych, e-mailów i dokumentów. Jak zaznaczyła Zastępca Burmistrza dzięki uprzejmości 
funduszu otrzymaliśmy wysłane e-maile i są one zgromadzone. Jak poinformowała Zastępca 
Burmistrza, zostało zdefiniowane, Ŝe e-maile przyszły na skrzynkę sekretariatu więc 
pociągnąć do odpowiedzialności nie moŜna osoby, która na chwilę obecną juŜ w Urzędzie 
nie pracuje. 
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f/. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  poinformował, Ŝe po analizie protokołów z posiedzeń 
Komisji Stałych wszystkie Komisje szczegółowo zapoznały się ze sprawozdaniem z 
wykonania budŜetu gminy za rok 2007 i pozytywnie skierowały pod obrady sesji.  
Następnie Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  odczytał projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia i przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2007 rok oraz 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 15 głosami „za” podjęła uchwałę  
Nr XX/16/2008 w sprawie rozpatrzenia i przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy 
za 2007 rok oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Zbąszynka.  
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XX/16/2008 w sprawie rozpatrzenia i przyj ęcia sprawozdania z wykonania bud Ŝetu 
gminy za 2007 rok oraz udzielenia absolutorium Burm istrzowi Zb ąszynka została 
podj ęta jednogło śnie /uchwała  stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/. 
Gratulując wykonania budŜetu za rok 2007 Przewodniczący Rady wraz z 
Wiceprzewodniczącym Rady wręczyli Zastępcy Burmistrza i Skarbnikowi pamiątkowe 
tabliczki i kwiaty. 
 
Do pkt. 10  
 

Podjęcie uchwał 
a/. 
 
Skarbnik Aneta Nawracała omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy i w 
budŜecie gminy na 2008 rok. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przypomniał, Ŝe Komisje zapoznały się szczegółowo na 
swoich posiedzeniach z projektem uchwały, zapytał czy są pytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 10 głosami „za”, 1 głosie „przeciw” i 4 głosach 
wstrzymujących podjęła uchwałę Nr XX/17/2008 w sprawie zmian budŜetu gminy i w 
budŜecie gminy na 2008 rok. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XX/17/2008 w sprawie zmian bud Ŝetu gminy i w bud Ŝecie gminy na 2008 rok 
została podj ęta  przy 10 głosach „za” i 1 głosie „przeciw” i 4 g łosach wstrzymuj ących 
/uchwała stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokołu/. 
 
b/. 
 
Skarbnik Aneta Nawracała  odczytała projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
inwestycyjnego-długoterminowego w roku 2008 z przeznaczeniem na realizację zadania 
inwestycyjnego. 
Radny Andrzej Budych  zgłosił zapytanie jaki jest udział środków z zewnątrz na to zadanie? 
W odpowiedzi Skarbnik Aneta Nawracała  wyjaśniła, Ŝe na tym etapie zakładamy realizację 
cząstkową tego zadania z udziałem środków wyłącznie z budŜetu gminy, w tym celu w 
ramach zmian w budŜecie przedstawionych na dzisiejszej sesji nastąpiło przekwalifikowanie 
części wydatków planowanych jako współfinansowanie tej inwestycji w wysokości 200 tys. zł. 
Po wprowadzeniu zmian końcowy plan zadania przedstawia się następująco: w wysokości 
200 tys. zł  w tym roku zaplanowano jako finansowanie ze środków budŜetu gminy, 
natomiast 110 699 zł w dalszym ciągu widnieje jako współfinansowanie zadania, potencjalnie 
zakładając z funduszy strukturalnych i kwota 1 760 631 zł  jako finansowanie z funduszy 
strukturalnych. 
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W nawiązaniu do wyjaśnień przedstawionych przez Skarbnika radny Andrzej Budych  
zapytał, czy nie byłoby lepszym rozwiązaniem stworzenie całkowicie nowego zadania? 
Skarbnik Aneta Nawracała  poinformowała, Ŝe była rozwaŜana taka moŜliwość, aby 
wydzielić to zadanie z całości zadania, jednak patrząc pod kątem przygotowanej 
dokumentacji studium wykonalności do potencjalnego wniosku o dofinansowanie, gdzie te 
ulice występują łącznie i tak przewiduje projekt, pozostaliśmy przy takiej formie. Daje to 
równieŜ moŜliwość, Ŝe w przypadku zakwalifikowania zadania do dofinansowania istnieje 
moŜliwość wnioskowania o wyłoŜone środki w ramach wkładu własnego.  
Rada Miejska w obecności 15 radnych – przy 13 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 głosie 
wstrzymującym  podjęła uchwałę Nr XX/18/2008 w sprawie zaciągnięcia kredytu 
inwestycyjnego-długoterminowego w roku 2008 z przeznaczeniem na realizację zadania 
inwestycyjnego. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XX/18/2008 w sprawie zaci ągni ęcia kredytu inwestycyjnego-długoterminowego w roku 
2008 z przeznaczeniem na realizacj ę zadania inwestycyjnego została podj ęta  przy 13 
głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 1 głosie wstrzym ującym /uchwała stanowi załącznik nr 
14 do niniejszego protokołu/. 
 
c/.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przedstawił ustalenia po spotkaniu roboczym 
zorganizowanym pod potrzeby wprowadzenia projektu uchwały w sprawie nazwy osiedla 
zabudowy wielorodzinnej, które odbyło się w dniu 21 kwietnia br.  
Zastępca Burmistrza Ewa Omleczuk odczytała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 
osiedla zabudowy wielorodzinnej. 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 15 radnych – 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XX/19/2008 w 

sprawie nadania nazwy osiedla zabudowy wielorodzinnej. 
W wyniku głosowania Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe Uchwała Nr 
XX/19/2008 w sprawie nadania nazwy osiedla zabudowy  wielorodzinnej 
została jednogło śnie /uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt.11  

Odpowiedzi na interpelacje 
 

Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  odnosząc się do wniosku z posiedzenia Komisji 
Porządku Publicznego i Praworządności dot. dzierŜawienia przez jednostkę OSP Kosieczyn 
pomieszczeń po byłym SKR przedstawiła warunki umowy dzierŜawy: umowa została zawarta 
1 listopada 2005 roku na okres 10 lat, z protokołu uzgodnień wynika, Ŝe uŜyczenie 
pomieszczenia nastąpi nieodpłatnie w zamian za wykonany remont tego pomieszczenia 
przez OSP Kosieczyn. Na dzień dzisiejszy Ŝadna ze stron umowy nie wypowiedziała. Z 
umowy wynika równieŜ fakt, Ŝe OSP Kosieczyn przez okres trwania umowy uŜyczenia 
będzie ponosić koszty zuŜytej energii elektrycznej, której odczytywanie będzie następowało z 
podlicznika dla tego pomieszczenia. Jak poinformowała Zastępca Burmistrza za okresy 
wystawiane są faktury, jedna z faktur zeszłoroczna uregulowana w zeszłym roku i faktura 
tegoroczna teŜ uregulowana w bieŜącym roku, zgodnie z obowiązującym terminem. 
 
Odnosząc się do tematu utwardzenia ulicy Kościelnej Zastępca Burmistrza poinformowała, 
Ŝe w budŜecie na bieŜący rok nie było zaplanowane wykonanie utwardzenia drogi jako 
zadania inwestycyjnego, jednak z bieŜącego utrzymania dróg planowaliśmy wyrównać, 
uformować i utwardzić tę drogę gruzem, ewentualnie odsiewkami. Referat Infrastruktury 
Technicznej ma temat na uwadze i zadaniem to będzie wykonane. 
 
W temacie interpelacji dot. podwyŜek dla pracowników obsługi i administracji Skarbnik 
Aneta Nawracała przedstawiła skutki finansowe podwyŜek. Jak poinformowała Skarbnik 
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skutki finansowe podwyŜek kształtowałyby się w wysokości 16 903,89, średnio wynosi to 
4,4% wzrostu, i tak w poszczególnych jednostkach oświatowych kształtowałoby się to 
następująco: 
- Szkoła Podstawowa w Kosieczynie wzrost o 6,35% - kwota 4471,66 zł,  
- Szkoła Podstawowa w Dąbrówce Wielkopolskiej dokonano podwyŜki w wysokości 3,98%, 
co w skali roku stanowi kwotę 2 271,14 zł,  
- procentowa podwyŜka w Szkole Podstawowej w Zbąszynku wyniosła 3,96% co w skali roku 
stanowi kwotę 4 151,04 zł,  
- I Gimnazjum w Zbąszynku – procentowa podwyŜka 3,95% co w skali roku stanowi kwotę 
6 010,04 zł. 
Zastępca Burmistrza Ewa Omelczuk  dodała, Ŝe odbyło się spotkanie z Dyrektorami szkół, 
na którym ustalono, Ŝe przyjmujemy tak jak to zostało zaplanowane w budŜecie gminy tj. 4% 
podwyŜki, a regulacje będą takie, Ŝe te osoby, które mają większy staŜ pracy by nie były 
traktowane na równi z osobami dopiero rozpoczynającymi pracę. Odnosząc się do wniosku z 
posiedzenia Komisji Gospodarki i BudŜetu dot. nie wliczania wysługi do wynagrodzenia 
poinformowała, Ŝe wysługa lat jest częścią składową wynagrodzenia pracownika 
administracji i obsługi i nie moŜna tego wyodrębnić. Tak sprawa wygląda na dzień dzisiejszy, 
dyrektorzy ją zaakceptowali i będą się poruszać w ramach swoich budŜetów. Zastępca 
Burmistrza przypomniała równieŜ,  Ŝe wartość punktu została podwyŜszona w zeszłym roku, 
ale po przeanalizowaniu skutków finansowych moŜna nad tym tematem się zastanowić i 
jeŜeli byłaby taka wola Rady to w tym roku moŜna by było podjąć taką uchwałę, ale z myślą 
o budŜecie roku 2009.  
Radny Ryszard Dembniak  zapytał, czy pracownik z długim staŜem pracy otrzymał 
podwyŜkę razem z wysługą lat, czy tylko z pensji zasadniczej otrzymał podwyŜkę? 
Zastępca Burmistrza  odpowiedziała, Ŝe z pensji zasadniczej. 
Radny Krzysztof Krzywak  stwierdził, Ŝe podwyŜka powinna to być wolą organu 
wykonawczego a nie Rady. Radny zauwaŜył, Ŝe zabrakło w ustawie budŜetowej pewnej wizji 
u posłów a teraz takiej wizji brakuje u nas. Ustawa budŜetowa wyszła w marcu i nikt nie 
przeanalizował sytuacji wiedząc jak jest w Polsce. Obliczając przy 3,9% wzrostu 
wynagrodzenia radny obliczył, Ŝe byłaby to podwyŜka w kwocie ok. 28 zł i jak zaznaczył jako 
radny wstydzi się takiej podwyŜki.  
Radny Andrzej Budych  stanął na stanowisku, Ŝe zbyt daleko jako Rada zaczynamy 
ingerować w poszczególne pobory na poszczególnych stanowiskach. Radny był zdania, by 
temat odczekać i uregulować sprawy kompleksowo a Dyrektorzy szkół teŜ mają prawo 
przedstawić problem. Idealną sytuacją dla radnego byłoby przyjęcie w końcu grudnia 
budŜetu, w czerwcu miałyby miejsce ewentualne drobne korekty, pracuje się wtedy nad 
przyjętym budŜetem i w nim określonych zadaniach. 
 
Radny Wojciech Półtorak  poinformował, Ŝe odbyło się spotkanie z Radą Sołecką i 
Zarządem OSP w Kosieczynie, umowa zawarta między gminą a OSP Kosieczyn została 
przeanalizowana i będzie wypowiedziana. StraŜacy pomogą przy rozbiórce nieruchomości, 
które wykupiła gmina i część materiałów budowlanych, które odzyskają wykorzystają  do 
budowy, którą mają w planach. Ponadto radny nadmienił, Ŝe jest błędny zapis w protokole z 
Komisji, gdyŜ radnemu chodziło o kwestię, kto odpowiada za odczyty energii. 
W temacie ulicy Kościelnej radny Wojciech Półtorak  zapytał czy nie moŜna byłoby tego 
tematu powiązać z funduszem Agencji Nieruchomości Rolnych i pozyskaniem z funduszu 
środków na ten cel? 
Zastępca Burmistrza  wyjaśniła Ŝe w Agencji Nieruchomości Rolnych w zeszłym roku 
zmieniły się zasady i obecnie przyznawana jest refundacja poniesionych kosztów w związku 
z remontami i dozbrajaniem terenów przejętych od Agencji Nieruchomości Rolnych, a tereny 
na ul. Kościelnej nie są takimi terenami, więc z tego powodu nie moglibyśmy się starać o 
zwrot poniesionych kosztów. 
Radny Wojciech Półtorak  zapytał, czy są prowadzone rozmowy z kolejarzami odnośnie 
odsiewek? 
Zastępca Burmistrza  poinformowała, Ŝe mamy częściowe zapewnienie na piśmie, Ŝe 
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odsiewki będą udostępnione gminie. 
 
Radny Krzysztof Krzywak  przeprosił za uniesienie w swojej wypowiedzi. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  przyjął przeprosiny radnego Krzysztofa Krzywaka.  
 
Radny Sylwester Budych  zasugerował, Ŝe jeŜeli Spółdzielnia Kółek Rolniczych juŜ nie 
funkcjonuje i jest de facto podpisana umowa, czy nie naleŜałoby w świetle prawa odnowić 
umowy? 
Zastępca Burmistrza  poinformowała, Ŝe wyjaśni tę kwestię z radcą prawnym. 
 
Radny Sylwester Budych  przypomniał sołtysowi Kosieczyna, Ŝe odczytu energii dokonuje 
gospodarz obiektu, a taki jest powołany w straŜy.  
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur  powrócił do tematu podwyŜek płac dla pracowników 
obsługi i administracji i stanął na stanowisku, Ŝe jeŜeli jest tu mowa o 13 pracownikach, to 
jest to sprawa oczywista, stąd na posiedzeniu Komisji Gospodarki i BudŜetu został 
skierowany wniosek formalny, by tę sprawę uregulować i oczekiwałby, by odnieść się i 
wskazać źródła finansowania i przedstawić informację na następnej Komisji Gospodarki i 
BudŜetu.  
 
Do pkt.12  

Oświadczenia i wolne wnioski 
 

 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur:  

- poinformował, Ŝe Burmistrz ma obecnie zwolnienie do końca kwietnia, 
- przypomniał, Ŝe termin złoŜenia oświadczeń majątkowych radnych upływa z dniem 30 

kwietnia br,   
- zaprosił Przewodniczących Komisji na debatę organizowanej przez Telewizję 

Kablową w Zbąszyniu w temacie współpracy i wspólnego rozwoju miast Zbąszyń i 
Zbąszynek 

- zaprosił do udziału we mszy św.  za Ojczyznę w dniu 03.05.2008 o godz. 11.00, 
- zaprosił na powiatowe obchody 3 Maja, zgodnie z zaproszeniem Starosty 

Świebodzińskiego. 
 
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe protokół przez czas trwania sesji był 
wyłoŜony do wglądu i nie wpłynęły Ŝadne uwagi co do jego treści. Następnie zarządził 
głosowanie nad jego przyjęciem. 
- za przyj ęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady głosowało 1 5 radnych "za”.  
Przewodnicz ący Rady Jan Mazur stwierdził, Ŝe w wyniku głosowania protokół z 
poprzedniej sesji został jednogło śnie. 
 
Do pkt.13  

Zakończenie obrad 
 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1510 zamknął sesję. 
 
 
Protokołowała:                                 Sekretarz obrad:                       Przewodniczący obrad: 
 
Magdalena Tomaszewska                Dariusz Drosik                         Jan Mazur 
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 Wyci ąg z protokołu otrzymali:  
 

1. Burmistrz  
2. Zastępca Burmistrza 
3. Skarbnik  
4. p.o. Sekretarz 
5. Przewodniczący Rady 

 


